
 
 

  
REFERAT, Styremøte nr.5, 2024 
Tid / Sted: 15.08.24, kl. 14.00— 16:00 / Hos VAV, Herslebs gate 5 
 

Til stede: Forfall 
Kari B. Thingnes, styreleder, Asker  
Toril Giske, leder Utvalg for miljøovervåkning, VAV 
Frode Hult, leder Utvalg for drikkevann og vannmiljøtiltak, 
VAV 
Ingvild Martinsen, styremedlem, Nordre Follo 

Knut Bjarne Sætre (vara), Bærum 
Niclas Wigforss (vara), Nesodden 
 

Trygve Sørbø Kvarme, styremedlem, Ås   
Elisabeth Blom Solheim, daglig leder, VAV (referent) 
 
 

 

Agenda  
 

1. Godkjenning av referat fra sist styremøte (nr 4, 2024).  
2. Utvalg for drikkevann og vannmiljøtiltak 
3. Utvalg for miljøovervåkning 
4. Evaluering av årsmøtet 
5. Innspill til nye prosjekter i regi av Fagrådet (innspill på 

årsmøtet på Breivoll gård, 29.mai). Innspill fra Nordre 
Follo kommune (Randi Aamodt), 
Kommunesamarbeidet Ås-Frogn (Sigurd Grande) og 
Akershus fylkeskommune (Stig Hvoslef). 

6. Modell-prosjektet til Miljødirektoratet – Innspill fra 
utvalg for miljøovervåking; Fagrådet kan være med å 
påvirke beslutningene til Miljødirektoratet for 
tolkning av modell-resultatene. (Punkt fra styremøte 
nr. 4 som vi følger opp på dette møtet) 

7. Eventuelt 
 
 

 

 
Sak 
nr. 

 Ansvar 
og frist 

1.  Referat fra styremøte 4, 24.05.2024 
Referat godkjent. 
 

 

2.  Utvalg for drikkevann og vannmiljøtiltak 
Sist møte 19.juni.  
Utvalget jobber fortsatt med erfaringsutveksling av driftsrelaterte temaer (sandfang og 
energibrønner), og skal finne flere temaer fremover. Stikkledninger, feilkoblinger. 
Påslipp til ledningsnettet. Sykehus som mangler påslippsavtaler. Planer og utbygging – 
infrastruktur. Krav om rensing før utslipp til vassdrag. Gå gjennom temaer som har 
vært oppe tidligere.  
Lære av hverandre. Dele erfaringer.  
 

 
 
 
 
 
 
 
  



 
 

Holder på med planlegging av driftsseminaret som blir 22.-23.oktober på Thon hotel 
Ski. God fremdrift i planleggingen.  
 
Oppfølging av prosjektet Regional sårbarhetsvurdering vannforsyning;  
Svikt i overføringssystemer, svikt i Scada-systemer, tap av råvannskilder ++ 
Se sammenhengene i hele regionen. Noen delregioner har vannressurser, andre ikke.  
Felles forståelse for regionen.  
Rapportutkast-møte – fredag 27.sept. Styret i Fagrådet bør være representert.  
Oppfølging av prosjektet og omfang av arbeidet. 
 
Neste møte 10.sept. – Stangåsen vannbehandlingsanlegg.  
 

3.  Utvalg for miljøovervåking 
Ingen møter siden sist. Neste møte er 27.august.  
Nytt utvalgsmedlem: Ketil Hylland.  
 
Årsrapporten til NIVA – ønske om å behandle den i neste utvalgsmøte før den legges ut 

på nettsiden.  
 
Algeoppblomstring i løpet av sommeren. Tema på neste møte.  
 
Oslofjord-modellen. Rapporten ble levert som avtalt 30.juni. Stor rapport på engelsk.  
Toril har fått lest grovt gjennom. Skal gi tilbakemeldinger.  
Rapporten skal publiseres høsten 2024. Fagrådet trenger å forberede seg litt i forkant 

før den publiseres.  
Hva er Fagrådet sitt ståsted? Vi bør dra med oss Fagrådet for ytre Oslofjord og 

Oslofjordens friluftsråd i en felles sak.  
 
Arendalsuka – Kort intro om rapporten og at den vil bli publisert senere i høst av 

Miljødirektoratet. Stor jobb å gjøre både for jordbruk, avløp og fiskeri.  
Fiskeri og fredning – påvirker ikke bare yrkesfiskere men også hobbyfiskere. 
Rapporten sier noe om avlastningsbehovet og hvilke sektorer den berører.  
 
Søknad om midler til E-DNA-analyser av uønskede arter er innvilget.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

4.  Evaluering av årsmøtet 
Breivoll var et fint sted å ha årsmøtet. Godt oppmøte. Engasjement. 
Chemring Nobel var et trekkplaster. De nevnte de hadde utfordringer med rensing bl.a. 

pga. plassproblemer. Usikker på hold i alle argumentene. Bør Fagrådet sende en 
felles tilbakemelding? Be Helge Eliassen og Bjørn Hånde om tilbakemeldinger.  

To bransjer i «samme båt».  
Veldig god stemning på seminaret.  
 
 

 

5.  Forslag til nye prosjekter i regi av Fagrådet 
 

1- Ledningsnettets sårbarhet. Ros-metodikk passer dårlig til håndtering av 
sårbarhet i ledningsnettet (innspill fra Nordre Follo)  

 



 
 

Hvordan få greie på ledningsnettets virkningsgrad? Kan drøfte det i utvalg for 
drikkevann- og vannmiljøtiltak. Kan spille det inn som et Norsk vann-prosjekt, frist 
1.oktober.  

2- Tilrettelegge for samarbeid for å sikre en overordnet samordning av drift av 
reservevann i regionen. (Innspill fra Sigurd Grande).  

Felles organisasjon for drift og beredskap på reservevann. Dra paralleller til 
nødvann. Fagrådet kan få rollen av å koordinere dette. Se resultatet av prosjektet 
med Norconsult. Samarbeid med ytre Oslofjord. Ta det opp på samarbeidsmøtet i 
høst.  
 

3- Hvordan påvirkes Oslofjorden av masser som dumpes/deponeres i sjøen. (innspill fra 
Stig Hvoslef  
Utfylling/dumping er et stort problem for Oslofjorden. Utbyggingstrykket i byen 
påvirker også. Sprengstein. Økt nitrogen i vassdrag og fjord.  
Forskningsprosjekt. Nitrogenrensing på veiprosjekter.  
Tema til høstmøtet (NIBIO).  
Mikroplast og sprengning. Ingen iso-standard for måling.  
 
 

6.  Modell-prosjektet til Miljødirektoratet – Innspill fra utvalg for miljøovervåking; 
Fagrådet kan være med å påvirke beslutningene til Miljødirektoratet for tolkning av 
modell-resultatene.  
Se punkt 3 (Utvalg for miljøovervåking).  

 

7   Eventuelt 
Forslag til datoer for felles møte med Fagrådet for ytre Oslofjord og Oslofjordens 
friluftsråd:  
- 11.november, 13. nov eller 15.nov kl. 12-15. Lunsj. Booke møterom på 

Deichmanske. Høre med Eigil.  

 

 
 
 

 
 

 


